
 
 

Referat fra bestyrelsens budgetseminar  
den 5-6. september kl. 16-12.30 
Skibstedgaard, Kammersgaardsvej 30, 7760 
Hurup 
 
Deltagere: Torben Juul-Olsen, Linda B. Gravesen, 
Henrik Haaning, Grethe Mejlgaard, Poul Nystrup 
Christensen, Karen Serup, Ib Nord Nielsen, Niels 
Vase, Louise Imer Nabe-Nielsen, Pia Stigaard 
Skammelsen, Carsten Emil Feldtmann, Karin 
Lynggaard (nr. 1 og 2), Ole Noe (fra nr. 3) 
 
Afbud: Kristian Tilsted 
 
Sekretariatet: Cathrine Lykke Sørensen, Mia 
Riemann Thomsen, Jeppe Pilgaard (vedr. nr 1-2), 
Else Østergaard Andersen (referent) 
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Vesterhavsgade 168

Nr. Vorupør
7700 Thisted

Tlf.: 72 54 15 00
CVR: 32995462

EAN: 5798000860568

thy@danmarksnationalparker.dk
www.nationalparkthy.dk

Ref. TJO
Den 6. september 2024

Dagsorden 

Nr. 
 

Dagsordenspunkt og evt. bilag 
 

 

     

1.  
 

Budget 2025 – nødvendige udgifter 

Bilag 1: De overordnede linjer for budget 2025 

Bilag 1a: Nødvendige udgifter i 2025 

 TJO orienterede kort om 
orienteringen fra NST’s 
direktion, om at hver 
nationalparkfond ser ud til 
at få 2 mio. kr mindre end i 
2024.  

Der er udsendt en fælles 
pressemeddelelse mandag 
og der har været en del 
omtale i tv, radio og skrevne 
medier. Formændene søger 
at se, om det kan lykkes at få 
nogle politikere til at tage 
sagen op ifm. finanslovs-
forhandlingerne.  

2.  
 

Budget 2025 – yderligere aktiviteter 

Bilag 2a: Nice-to-have – anbefalet 

Bilag 2b: Nice-to-have - øvrige 

 Intet at bemærke.  

3.  
 

Prioritering af budget 2025 

Bilag 3: Budget 2025  

Bilag 3a: LUKKET PUNKT 

 Bestyrelsen prioriterede 
budgettet mhp. høring i 
rådet og endelig godkendelse 
24. september.  

4.  
 

Godkendt køb af matr. nr. 18g Stenbjerg By, Nørhå 

Bilag 4: Bestyrelsesgodkendelse af køb af matrikel 

 Dokumenterne blev 
underskrevet. 

5.  
 

Orientering 

a. Møde i formandsforum d. 28-29. august 

 Ad a) TJO nævnte, at især 
besparelserne blev drøftet, 
men også øget samarbejde 
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b. Møde i den nationale interessentarbejdsgruppe for 
naturnationalparkerne d. 21. juni 

c. Første møde i bestyrelsen for Naturnationalpark 
Hanstholm d. 28. august 

d. Ændringer vedr. det statslige konsulentloft 
e. Høringssvar vedr. den nationale 

biodiversitetsstrategi 
 
Bilag 5a: Dagsorden til møde i formandsforum 
Bilag 5b: Møde med den nationale interessentarbejdsgruppe  
Bilag 5c: Dagsorden 28. august NNP Hanstholm 
Bilag 5d: Orientering vedr. statsligt konsulentloft 
Bilag 5e: Høringssvar til den nationale biodiversitetsstrategi 

ift. en strategi for Danmarks 
Nationalparker. NP 
Skjoldungernes Land 
koordinerer fælles stand 
m.v. på Naturmødet 2025. Vi 
spiller med på en fælles 
ansøgning ift. sundhed. Der 
er møde m. Miljøministeriets 
Departement og NST ultimo 
oktober. Der var i øvrigt 
enighed om at søge at 
bidrage til den grønne 
trepart.  

Ad b) Intet at bemærke.  

Ad c) TJO måtte melde afbud 
pga. møde i formandsforum. 
ON nævnte, at det primært 
var et introduktionsmøde ift. 
arbejdet. Der er planlagt tre 
møder og en ekskursion til 
Bornholm i efteråret. Det er 
aftalt, at der desuden 
bilateralt er møder mellem 
NP Thy og formanden for 
NNP Hanstholm + Ole.   

Ad d) EØA orienterede om, 
at det af finanslovsforslaget 
ser ud til, at vi stadig 
pålægges en besparelse 
årligt på 100.000 kr.  

Ad e) INN bemærkede, at 
ikke alle lobeliesøerne er 
påvirket af afvanding i 
plantagerne. Bestyrelsen tog 
i øvrigt orienteringen til 
efterretning.  

6.  
 

Landzonetilladelse på Skaksvej  INN nævnte, at der er givet 
tilladelse til at ændre status 
for en ejendom fra 
enfamiliehus til hotel med 14 
sengepladser. Han fandt, at 
der er risiko for, at det kan 
være en løftestang til et 
større projekt. INN nævnte, 
at nationalparkfonden er 
klageberettiget jf. planloven, 
men ikke har fået tilladelsen 
tilsendt. INN foreslog, at 
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nationalparkfonden skal 
bede om at få tilsendt 
tilladelser. Bestyrelsen 
besluttede, at der ikke er 
bemærkninger til den 
ændrede anvendelse, men at 
der ikke gives tilladelse til 
udvidelser på et senere 
tidspunkt.   

7.  
 

Emner til drøftelse i rådet  Budget 2025 

Evaluering af rådets 
arbejde.  

8.  
 

Mødeplan 2024 

a. Møde d. 24. september kl. 16-19 
b. Workshops d. 27. november kl. 16-18 (ruter) og kl. 

19-21 (EU Life-ansøgning) 
c. Møde d. 18. december kl. 16-19 

 Ad a) På mødet d. 24. 
september drøftes også 
evaluering af bestyrelsens 
arbejde. 

Ad b) TJO opfordrede til, at 
deltage, hvis man kan.  

Ad c) Sidste møde i 
funktionsperioden. HH 
tilbød at orientere om 
fugletællingerne på mødet.   

9.  
 

Eventuelt  NV har talt med beboerne i 
Lyngby. Han fandt, at det at 
sætte vandstandsloggerne 
op næppe er nok. EØA 
nævnte, at NP Thy kan godt 
undersøge yderligere, og at 
der kommer et værktøj, der 
kan kortlægge åbne 
vandflader. Kommunen er 
dog stedet at henvende sig, 
hvis der er problemer. ON 
nævnte, at ved at holde vand 
længere tid i Hvidbjerg 
Klitplantage er det svært at 
se, at det giver øget vand i 
Lyngby, men er åbne overfor 
at se nærmere på forholdene 
og tage en dialog om det. 
EØA nævnte, at NST Thy og 
NP Thy vil foreslå Thisted 
Kommune at overveje et EU 
Life klimatilpasningsprojekt 
med fokus på vand omkring 
kystbebyggelserne.  
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INN nævnte, at DN holder 
årsmøde d. 1. oktober kl 19 i 
Nationalparkcenter Thy med 
Maria Reumert Gjerding, og 
at mødet er åbent for alle.   

10.  
 

Godkendelse af referat  Referatet blev godkendt.  

 
 


